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РЕФЕРАТ 

Структура дипломной работы. Дипломное исследование состоит из 

реферата (на двух языках), введения, двух глав, заключения, списка 

использованной литературы, в котором 29 позиций. Общий объем работы – 40 

страниц. 

Ключевые слова: ФУНКЦИОНАЛЬНАЯ ЛИНГВИСТИКА; 

ОДНОСОСТАВНЫЕ ПРЕДЛОЖЕНИЯ; ФУНКЦИОНАЛЬНЫЕ СТИЛИ РЕЧИ. 

Объект исследования – односоставные предложения как языковой 

феномен. 

Предмет исследования – функционально-стилистические возможности 

односоставных предложений.  

Цель дипломного исследования – изучить особенности 

функционирования односоставных предложений в текстах разных стилей речи с 

учетом их структуры, грамматических форм и общей семантики. 

Методы исследования: систематизация и классификация теоретического 

материала; метод лингвистического описания; общелогические методы 

исследования (сравнение, анализ, синтез). 

Полученные результаты и их новизна. Теоретическая значимость работы 

заключается в том, что в ней выделены и охарактеризованы этапы изучения 

односоставных предложений в русистике с конца ХIХ века до наших дней; 

определены разные основания для классификации односоставных предложений, 

отмечены дискуссионные вопросы в определении места отдельных предложений 

среди односоставных. Результаты работы могут быть использованы при 

исследовании вопросов функционирования односоставных конструкций в 

разных стилях речи. 

Рекомендации по внедрению. Материалы исследования могут 

использоваться в учреждениях образования различного типа при проведении 

лингвистического анализа текста, а также в практике преподавания русского 

языка, в том числе русского языка как иностранного (при изучении синтаксиса 

простого предложения).  

  



 

 

ABSTRACT 

The structure of the thesis. The diploma research consists of an abstract (in two 

languages), an introduction, two chapters, a conclusion, a list of references, in which 

there are 29 items. The total volume of work is 40 pages. 

Keywords: FUNCTIONAL LINGUISTICS; ONE-PIECE OFFERS; 

FUNCTIONAL STYLES OF SPEECH. 

The object of the study is one-part sentences as a linguistic phenomenon. 

The subject of the study is the functional and stylistic possibilities of one-

component sentences. 

The purpose of the diploma research is to study the features of the functioning 

of one-component sentences in texts of different styles of speech, taking into account 

their structure, grammatical forms and general semantics. 

Research methods: systematization and classification of theoretical material; 

method of linguistic description; general logical research methods (comparison, 

analysis, synthesis). 

The results obtained and their novelty. The theoretical significance of the 

work lies in the fact that it singles out and characterizes the stages of the study of one-

component sentences in Russian studies from the end of the 19th century to the present 

day; different grounds for the classification of single-part sentences are identified, 

debatable issues in determining the place of individual sentences among single-part 

sentences are noted. The results of the work can be used in the study of the functioning 

of single-component constructions in different styles of speech. 

Recommendations for implementation. The research materials can be used in 

educational institutions of various types when conducting linguistic analysis of the text, 

as well as in the practice of teaching the Russian language, including Russian as a 

foreign language (when studying the syntax of a simple sentence). 


